

**NACHHALTIGKEITS- UND
UMWELTSCHUTZBESTIMMUNGEN
FÜR LIEFERANTEN**

(Verhaltenskodex für Lieferanten)

**SUSTAINABILITY AND ENVIRONMENTAL
PROTECTION PROVISIONS FOR SUPPLIERS**

(Code of Conducts for Suppliers)

Einführung

Dieser Verhaltenskodex gilt für alle Lieferanten die Produkte oder Dienstleistungen für die Hoeko Automotive GmbH bereitstellen. Die Einhaltung dieses Verhaltenskodex seitens der Lieferanten und ihrer Mitarbeiter bildet die Voraussetzung für geschäftliche Tätigkeiten mit der Hoeko Automotive.

Lieferanten der Hoeko Automotive müssen Gesetze, Vorschriften, Richtlinien des jeweiligen Landes und Standorts einhalten. Von den Lieferanten wird erwartet, dass sie mit den Geschäftspraktiken Ihrer Lieferanten und Subunternehmer vertraut sind und dafür sorgen, dass diese alle Grundsätze und Anforderungen dieses Verhaltenskodex für Lieferanten einhalten. Hoeko Automotive kann die Beziehung zu einem Lieferanten, der diesen Kodex nicht einhält, beenden.

Die Nachhaltigkeitsbestimmungen orientieren sich an international anerkannten Prinzipien des Global Compact der Vereinten Nationen (<http://www.unglobalcompact.org>) und den geltenden Mindeststandards der internationalen Arbeitsorganisation „International Labour Organization“ der UN (<http://www.ilo.org>).

Arbeitsbedingungen und Menschenrechte

Verbot von Kinderarbeit

Der Lieferant sichert für sein Unternehmen zu, dass die Herstellung bzw. Bearbeitung der zu liefernden Produkte ohne ausbeuterische Kinderarbeit im Sinn des ILO-Übereinkommens erfolgt bzw. erfolgt ist sowie ohne Verstöße gegen Verpflichtungen, die sich aus der Umsetzung dieses Übereinkommens oder aus anderen anwendbaren nationalen oder internationalen Vorschriften zur Bekämpfung von ausbeuterischer Kinderarbeit ergeben. Des Weiteren sichert der Lieferant zu, dass sein Unternehmen, seine Lieferanten und deren Nachunternehmer aktive und zielführende Maßnahmen ergriffen haben, um ausbeuterische

Introduction

This code of conduct applies to all businesses that provide products or services to Hoeko Automotive Ltd. and its subsidiaries, joint ventures, divisions, or controlled affiliates. Hoeko Automotive requires suppliers and their employees to commit to this code of conduct as a condition of doing business.

Hoeko Automotive suppliers must comply with the laws, rules, regulations, and Hoeko Automotive policies of the countries and locations in which they operate. Suppliers are expected to be familiar with the business practices of their suppliers and subcontractors and hold them accountable for adhering to all the principles and requirements of this Supplier Code of Conduct. Hoeko Automotive may discontinue its relationship with suppliers who fail to comply with this code.

The sustainability requirements are based on the internationally recognized principles of the United Nations Global Compact (<http://www.unglobalcompact.org>) and the applicable minimum standards promulgated by the UN International Labor Organization (<http://www.ilo.org>).

Working conditions and human rights

Prohibition of child labor

The supplier assures its client company that the products that it delivers were not manufactured or processed using child labor within the meaning of the ILO Convention or without violating any obligations arising out of laws that implement this Convention or other applicable national laws or international regulations to combat the use of child labor. Furthermore, the supplier assures its client company that its suppliers and subcontractors have taken active and effective measures to prevent the use of child labor within the meaning of the ILO Convention in the production or processing of the products that it

Kinderarbeit im Sinn des ILO-Übereinkommens bei Herstellung bzw. Bearbeitung der zu liefernden Produkte auszuschließen. Der Lieferant wird seine Unterlieferanten und deren Nachunternehmer entsprechend verpflichten und diesbezüglich Kontrollmaßnahmen durchführen. Der Lieferant wird auf Anfrage von Hoeko Automotive seine Maßnahmen nachweisen.

Minderheiten und Ureinwohner

Der Lieferant sollte sicherstellen, dass im Laufe der Geschäftstätigkeit die Identität, Kultur und die auf natürlichen Ressourcen basierenden Lebensgrundlagen indigener Völker oder Minderheiten respektiert und Verarmung und Krankheiten vorgebeugt werden. Dazu gehört die Umsetzung der folgenden Maßnahmen:

- Vermeiden oder minimieren Sie nachteilige Auswirkungen.
- Der Lieferant muss eine dauerhafte Beziehung zu den betroffenen Gemeinschaften indigener Völker aufbauen, die kulturell angemessen sein sollte.
- Der Lieferant muss Gelegenheiten für Entwicklungsvorteile für betroffene indigene Völker identifizieren.
- Der Lieferant sollte die Umsiedlung indigener Völker aus ihrem angestammten Land vermeiden. Wenn eine Umsiedlung unvermeidlich ist, muss der Lieferant in gutem Glauben mit den betroffenen Gemeinden verhandeln und sicherstellen, dass jede Umsiedlung den besten internationalen Standards entspricht.

Löhne und Sozialleistungen, Arbeitszeiten

Vergütung und Sozialleistungen sind gemäß den Grundprinzipien zu Mindestlöhnen, Überstunden und gesetzlich vorgeschriebenen Sozialleistungen zu gewährleisten. Die Arbeitszeiten müssen den geltenden Gesetzen, den Branchenstandards oder den einschlägigen ILO-Konventionen entsprechen. Überstunden sollten nur freiwillig erbracht werden müssen und den Beschäftigten ist nach sechs aufeinander folgenden Arbeitstagen mindestens ein freier Tag zu gewähren.

Freie Wahl der Beschäftigung

Der Lieferant wird niemanden gegen seinen Willen beschäftigen oder zur Arbeit zwingen. Die

delivers. The supplier ensures that its suppliers and their subcontractors comply with these control measures. The supplier will demonstrate its own control measures at the request of Hoeko Automotive.

Minorities and indigenous people

The supplier should ensure that during the course of operations, the identity, culture and natural resource-based livelihoods of Indigenous Peoples or minorities are respected and exposure to impoverishment and disease is prevented. This includes implementing the following actions:

- Avoid or minimize adverse impacts
- Supplier needs to establish an ongoing relationship with the affected communities of Indigenous Peoples, which should be culturally appropriate.
- Supplier needs to identify opportunities for development benefits for affected Indigenous Peoples.
- Supplier should avoid the relocation of Indigenous Peoples from their traditional lands. If relocation is unavoidable, the supplier needs to enter into a good faith negotiation with the affected communities and ensure that any relocation complies with best international standards.

Wages and benefits, working hours

Workers are guaranteed remuneration and social benefits in accordance with the basic principles of minimum wages, overtime, and statutory social benefits. Working hours must comply with applicable laws, industry standards, or relevant ILO conventions. Employees should only work overtime hours on a voluntary basis, and they must be given at least one day off after six consecutive working days.

Free choice of employment

The supplier will not employ anyone against their will or force them to work. Employees must be free to

Beschäftigten müssen die Freiheit haben, das Arbeitsverhältnis unter Einhaltung einer angemessenen Frist zu kündigen. Von den Beschäftigten darf nicht verlangt werden, Ihren Ausweis, Reisepass oder Ihre Arbeitsgenehmigung als Vorbedingung für die Beschäftigung auszuhändigen.

Zwangsarbeit

Lieferanten müssen sich an alle Arbeitsgesetze halten. Lieferanten ist es untersagt, sich an Praktiken wie z. B. dem Menschenhandel zu beteiligen, die eine moderne Form der Sklaverei darstellen, auf Zwangsarbeit, unfreiwillige Arbeit oder Sklavenarbeit zurückzugreifen oder Materialien oder Dienste von Unternehmen zu erwerben, die Zwangsarbeit, unfreiwillige Arbeit oder Sklavenarbeit einsetzen. Lieferanten müssen nachweisen können, dass in ihren Produkten verwendete Materialien den Arbeitsgesetzen und den Gesetzen zu moderner Sklaverei des Landes bzw. der Länder entspricht, in denen sie geschäftlich tätig sind.

Versammlungsfreiheit, Vereinigungsfreiheit und das Recht auf Kollektivverhandlung

Arbeitnehmer müssen die Freiheit haben, sich zu friedlichen Zwecken zu versammeln und offen mit der Unternehmensleitung über die Arbeitsbedingungen kommunizieren zu können, ohne Repressalien, in welcher Form auch immer, befürchten zu müssen. Sie müssen das Recht haben, sich zusammenschließen, einer Gewerkschaft beizutreten, eine Vertretung zu ernennen und sich in eine solche wählen zu lassen.

Belästigung und Nichtdiskriminierung

Lieferanten müssen alle Arbeitskräfte mit Respekt und Würde behandeln. Mitarbeiter dürfen keiner Prügelstrafe, körperlicher, sexueller, psychologischer oder verbaler Belästigung oder sonstigem Missbrauch ausgesetzt werden. Lieferanten müssen ein Umfeld schaffen, in dem Arbeitskräfte Bedenken ohne Angst vor Vergeltungsmaßnahmen vorbringen können. Sofern dies gesetzlich zulässig ist, sollten Lieferanten über ein System zum anonymen Melden von Bedenken verfügen. Die Diskriminierung von Mitarbeitern in jeglicher Form ist unzulässig. Dies gilt

terminate their employment relationship upon providing due notice. Employees must not be required to provide their identity card, passport or work permit as a precondition for employment.

Forced Labor

Suppliers must comply with laws governing labor. Suppliers are prohibited from engaging in practices that constitute modern slavery, such as human trafficking; using forced, involuntary, or slave labor; or purchasing materials or services from entities that use forced, involuntary, or slave labor. Suppliers must be able to certify that materials included in their products comply with the labor and modern slavery laws of the country or countries in which they do business.

Freedom of association and the right to collective bargaining

Employees must have the freedom to assemble in whatever form they choose for peaceful purposes and to be able to communicate openly with the company management about their working conditions without fear of reprisals. They must have the right to join together, join a trade union, and appoint a representative.

Harassment and Anti-discriminatory policy

Suppliers must treat all workers with respect and dignity. They may not subject workers to corporal punishment, physical, sexual, psychological, or verbal harassment or abuse. Suppliers must provide an environment that allows employees to raise concerns without fear of retaliation. Where it is allowed by law, suppliers should have a system that allows employees to anonymously report their concerns. Discrimination against employees in any form is prohibited. This includes discrimination on the basis of sex, race, class, skin color, disability, union affiliation, political views,

für Benachteiligung beispielsweise aufgrund Geschlecht, Rasse, Kaste, Hautfarbe, Behinderung, Gewerkschaftszugehörigkeit, politischer Überzeugung, Herkunft, Religion, Alter, Schwangerschaft oder sexueller Orientierung.

Gesundheit und Sicherheit (Arbeitsschutz)

Der Lieferant gewährleistet als Arbeitgeber die Arbeitssicherheit und den Gesundheitsschutz am Arbeitsplatz im Rahmen der nationalen Bestimmungen und unterstützt eine ständige Weiterentwicklung zur Verbesserung der Arbeitswelt.

Menschenrechte

Lieferanten sowie die Hoeko Automotive müssen in ihrer Personalpolitik und in allen geschäftlichen Bereichen die Menschenrechte im Zusammenhang mit den Resolutionen der Menschenrechtskommission der Vereinten Nationen beachten. Das Hauptaugenmerk dieser Resolution liegt auf der Vermeidung von Zwangsräumungen oder der Minimierung der Auswirkungen durch sorgfältiges Management der Zwangsräumung mit Schwerpunkt auf der Wahrung von Wohnraum, Nahrung, Wasser, Bildung, Land- und Waldrechten.

Konfliktminerale

Der Lieferant bestätigt, dass keine Konfliktminerale bezogen und verarbeitet, keine Konfliktressourcen genutzt und keine Konfliktrohstoffe wie z.B.: Zinn, Tantal, Wolfram - inkl. deren Erze, Konzentrate, Gold, Kobalt, Diamanten, Öl, Edelhölzer, Drogenrohstoffe, Naturkautschuk, Baumwolle oder Kakao verarbeitet werden, somit der Produktionsprozess DRC-konfliktfrei ist. Das bedeutet, dass der Lieferant bestätigt, 3TGMminerale ausschließlich von Schmelzhütten zu beziehen, deren Due-Diligence-Praktiken von einer unabhängigen Instanz überprüft wurden. Der Lieferant bestätigt darüber hinaus, dass keinerlei Menschenrechts- und Völkerrechtsverletzungen in Kauf genommen werden. Zuletzt bestätigt der Lieferant, dass keinerlei Bodenschätze, Rohstoffe und andere Güter, die in Konfliktregionen angebaut oder gefördert werden im Produktionsprozess verarbeitet werden. Auf Anfrage von Hoeko Automotive müssen die aktuell gültigen

national origin, religion, age, pregnancy or sexual orientation.

Occupational health and safety

As an employer, the supplier ensures that its workplace complies with the occupational health and safety standards that are stipulated by its applicable national regulations, and it supports continuous developments to improve its working environment.

Human rights

Suppliers, as well as Hoeko Automotive, must in their human resources policy and all business scope pay attention to the human rights related to United Nations Human Rights Commission Resolutions. Main focus in this resolution is avoid to forced eviction or minimize impacts and to carefully managed forced eviction with focus to keeping housing, food, water, education, land and forest rights.

Conflict Minerals

The supplier confirms that it does not use or process conflict minerals or conflict raw materials, such as, for example: tin, tantalum, tungsten (including its ores), concentrates, gold, cobalt, diamonds, oil, precious woods, raw materials that are used in fabricating drugs, natural rubber, cotton or cocoa, thus the production process is DRC conflict free. This means that the supplier confirms to purchase 3TG minerals exclusively from smelters whose due-diligence practices have been verified by an independent instance. In addition, the supplier confirms that it will not violate human rights or the provisions of international law. Lastly, the Supplier confirms that no mineral resources, raw materials and other goods that are cultivated or promoted in conflict regions were processed during the production process. Upon request from Hoeko Automotive, the currently valid forms RMI_CMRT and RMI_EMRT must be completed. These forms can be downloaded free of charge at responsiblemineralsinitiative.org.

Formulare RMI_CMRT und RMI_EMRT ausgefüllt werden. Diese Formulare können kostenfrei unter responsiblemineralsinitiative.org heruntergeladen werden.

Unternehmensethik

Korruption, Erpressung und Bestechung

Der Lieferant ist im Rahmen der Geschäftstätigkeit mit der Hoeko Automotive verpflichtet, alles zu unterlassen, was zu einer Strafbarkeit wegen Betrug oder Untreue, Insolvenzstraftaten, Straftaten gegen den Wettbewerb, Vorteilsgewährung, Bestechung, Bestechlichkeit oder sonstiger Korruptionsstraftaten von beim Lieferanten beschäftigten Personen oder sonstigen Dritten führen kann. Bei einem Verstoß hiergegen steht der Hoeko Automotive ein fristloses Rücktritts- bzw. Kündigungsrecht aller mit dem Lieferanten bestehenden Rechtsgeschäfte und das Recht zum Abbruch sämtlicher Verhandlungen zu. Unbeschadet des Vorgenannten ist der Lieferant verpflichtet, alle auf ihn sowie die Geschäftsbeziehung mit der Hoeko Automotive anwendbaren Gesetze und Regelungen einzuhalten.

Privatsphäre und Datenschutz

Von Lieferanten wird erwartet, dass sie die Unversehrtheit der Privatsphäre gewährleisten und Informationssicherheitsgesetze zusätzlich zu den vertraglichen festgelegten Geschäftsbedingungen einhalten. Eine weitere Anwendung und vertragliche Verpflichtung von Unterlieferanten auf diese Grundsätze wird erwartet, wenn dort personenbezogene Daten verarbeitet werden.

Fairer Wettbewerb und Kartellrecht

Lieferanten werden ermutigt, Vielfalt, Fairness und Einbeziehung an ihren Arbeitsplätzen zu unterstützen. Lieferanten werden außerdem ermutigt, ein Beschaffungsprogramm für Lieferantenvielfalt mit dem Ziel zu etablieren, Waren und Dienstleistungen von kleinen und/oder benachteiligten Unternehmen zu beziehen. Lieferanten müssen jegliche geltenden Gesetze, Regeln und Vorschriften in Bezug auf Sanktionen, Exportkontrolle und Import befolgen. Lieferanten dürfen der Hoeko Automotive keine Teile oder

Business Ethics

Corruption, extortion and bribery

In the course of its business with the Hoeko Automotive, the supplier is obliged to refrain from any actions that will cause its employees or other third parties to incur criminal liability for fraud or breach of trust, criminal insolvency, anticompetitive behavior, the granting of advantages, bribery, or other forms of corruption. If the supplier is found to have engaged in any of these criminal behaviors, the Hoeko Automotive shall have the right to rescind or terminate all legal transactions with the supplier without providing notice as well as the right to terminate all negotiations. Without prejudice to the foregoing, the supplier is obliged to comply with all applicable laws and regulations in the course of its business relationship with the Hoeko Automotive.

Privacy and data protection

Suppliers are expected to maintain privacy integrity and comply with information security laws in addition to contractual terms and conditions. Further application and contractual obligation of sub-suppliers to these principles is expected when personal data is processed there.

Fair competition and antitrust law

Suppliers are encouraged to support diversity, equity, and inclusion in their workplaces. Suppliers are also encouraged to adopt a supplier diversity sourcing program with goals to source with small and/or disadvantaged business enterprises. Suppliers must comply with applicable sanctions, export control, and import laws, rules, and regulations. Suppliers must not provide Hoeko Automotive with parts, materials, or services from embargoed countries or sanctioned parties. Suppliers must also respond timely and

Materialien liefern bzw. keine Dienstleistungen anbieten, die aus Ländern oder von Parteien stammen, die einem Embargo unterliegen. Außerdem müssen Lieferanten auf Anfragen seitens Hoeko Automotive bezüglich Informationen zum Ursprungsland und zu Freihandelsabkommen zeitnah und präzise antworten.

Interessenkonflikte

Von Lieferanten wird erwartet, dass sie Entscheidungen auf Basis von solidem geschäftlichem Urteilsvermögen treffen, welches nicht durch Bevorzugung aufgrund persönlicher Beziehungen und Meinungen beeinflusst ist bzw. Zu persönlichem oder unternehmerischem Vorteil ausgenutzt wird.

Finanzielle Verantwortung und Nachhaltigkeit

Von Lieferanten wird erwartet, dass sie sich mit nachhaltigen, verantwortungsbewussten und wirkungsorientierten Investitionen befassen. Investitionskapital, wenn es zielgerichtet eingesetzt wird, sollte daher ein wesentlicher Hebel für positive soziale und ökologische Veränderungen sein.

Whistleblowing und Schutz vor Vergeltung

Vergeltungsmaßnahmen sind definiert als direkte oder indirekte nachteilige Verwaltungsentscheidung gegen Personen, die mutmaßliches Fehlverhalten gemeldet haben. Von Lieferanten wird in deren Unternehmen erwartet, dass sie Prozesse und Abläufe einrichten, mit denen Bedenken und Beschwerden vertraulich und ohne das Auslösen von Vergeltungsmaßnahmen ausgesprochen oder eingereicht werden können.

Intellektuelles Eigentum

Von Lieferanten wird erwartet, dass sie jegliches geistige Eigentum der Hoeko Automotive und all ihrer Kunden schützen. Dies umfasst den Schutz aller eingetragenen Designs (Originalkunstwerke), die nach dem Urheberrechtsgesetz schutzfähig sind. Als Teil dieser Verpflichtung versteht sich auch die größtmögliche Anstrengung, die Herkunft jeglicher gefälschter Teile und Kopien von Lieferantenprodukten zu vermeiden. Lieferanten

accurately to Hoeko Automotive information requests related to country of origin and free trade agreements.

Conflicts of interest

Suppliers are expected to make decisions based on solid business judgment that is not influenced by preferential treatment based on personal relationships and opinions or used for personal or business gain.

Financial responsibility and sustainability

Suppliers are expected to deal with sustainable, responsible, and impact investing. Investment capital, if used purposely, thus should be an essential lever for positive social and environmental change.

Whistleblowing protection against retaliation

Retaliation is defined as a direct or indirect adverse administrative decision taken against anyone who has reported suspected wrongdoing. Suppliers in their companies are expected to establish processes and procedures that allow concerns and complaints to be raised or submitted confidentially and without triggering retaliation.

Intellectual property

Suppliers are expected to protect any intellectual property of Hoeko Automotive and all its customers. This includes protection of any registered design (original work of art) capable of protection under the copyright act. As part of this commitment is understood also maximum effort to avoid origin of any counterfeit parts and copies of suppliers products. Suppliers are obliged to protect all data and avoid any disclosure of informations. As informations are understood not only

sind verpflichtet, alle Daten zu schützen und die Weitergabe von Informationen zu vermeiden. Als Informationen werden nicht nur produktbezogene Daten verstanden, sondern alle prozessbezogenen Daten, Finanzdaten und mitarbeiterbezogenen Daten. Von den Lieferanten wird erwartet, dass sie robuste Cyber-Sicherheitssysteme implementieren, um die genannten Anforderungen zu erfüllen.

Umwelt

Allgemeine Umweltverantwortung, umweltfreundliche Produktion und Produkte

Die Hoeko Automotive bekennt sich zu einem integrierten Umweltschutz. Daraus folgt, dass die Auswirkungen der Produktionsprozesse und der Produkte auf die Umwelt bereits im Voraus beurteilt und sie in die unternehmerischen Entscheidungen einbezogen werden. Dabei sollen Produktionsprozesse und Produkte unter ganzheitlichen Gesichtspunkten ressourcenschonend und umweltverträglich gestaltet werden. Der Lieferant wird im Hinblick auf den Umweltschutz nach dem Vorsorgeprinzip verfahren, Initiativen zur Förderung von mehr Umweltverantwortung ergreifen und die Entwicklung und Verbreitung umweltfreundlicher Technologien fördern. Er wird in allen Phasen der Produktion einen hohen Umweltschutz gewährleisten. Dazu gehört eine proaktive Vorgehensweise, um die Folgen von Unfällen, die sich negativ auf die Umwelt auswirken können, zu vermeiden oder zu minimieren. Benötigte Energie sollte möglichst aus erneuerbaren Quellen stammen. Besondere Bedeutung kommt dabei auch der Anwendung, Überwachung und Weiterentwicklung von wasser- und energiesparenden sowie die Luftverschmutzung reduzierenden Technologien die jegliche Umweltbelastungen (Luft-, Wasser- und Bodenverschmutzung) reduzieren. Die Umsetzung wird durch den Einsatz von Strategien und Plänen zur Emissions- und Abfallreduzierung, Wiederverwendung und Wiederaufbereitung erfolgen. Alle entlang der Lieferkette hergestellten Produkte müssen die Umweltschutzstandards Ihres jeweiligen Marktsegments erfüllen. Dies schließt alle

data related to product, but all data related to processes, financial data and data related to employees. Suppliers are expected to implement robust cyber security systems to secure mentioned requirements.

Environment

General environmental responsibility as well as environmentally friendly production and products

Hoeko Automotive is committed to taking an integrated approach to environmental protection. According to such an approach, the effects of production processes and products on the environment are already considered in advance and are factored into business decisions. At the same time, production processes and products are holistically designed to be resource-conserving and environmentally friendly. The supplier will take a proactive approach to environmental protection, adopt initiatives to promote environmental responsibility among its employees, and promote the development and diffusion of environmentally friendly technologies. These measures will ensure a high level of environmental protection at all stages of production. They include a proactive approach to avoid or minimize potential accidents that can have a negative impact on the environment. Any energy required should come from renewable sources as far as possible. Special importance has application, monitoring and further development of water and energy-saving technologies as well as technologies that reduce any environmental pollution (air pollution, water pollution and soil pollution). It will be implemented by installing emission reduction, reuse and recycling strategies and plans. All products manufactured across the supply chain must meet the environmental protection standards stipulated for their respective market segments. This includes all materials and substances that are used in production. Chemicals and other substances that present a hazard when released into the environment must be identified. You must set up a hazard management system that allows you to safely handle, transport, store, reprocess or reuse and dispose of

bei der Produktion eingesetzten Materialien und Stoffe ein. Chemikalien und andere Stoffe, die bei Freisetzung in die Umwelt eine Gefahr darstellen, müssen identifiziert sein. Für Sie ist ein Gefahrenstoff-Management einzurichten, damit Sie durch geeignete Vorgehensweisen sicher gehandhabt, transportiert, gelagert, wiederaufbereitet oder wiederverwendet und entsorgt werden können. Lieferanten für Produktionsmaterial sind über unsere Qualitätssicherungsvereinbarung verpflichtet, die Umweltsituation in Anlehnung an internationale Umweltmanagementstandards wie die DIN EN ISO 14001 oder die EMAS (Öko-Audit-Verordnung), in der jeweils aktuellen Fassung, kontinuierlich und effizient zu verbessern. Dies gilt für die gesamte Laufzeit der Geschäftsbeziehung mit der Hoeko Automotive. Entsprechende Zertifikate sind vorzulegen und rechtzeitig vor Ablauf der Geltungsdauer zu erneuern.

Erstellung von Recycling- und Entsorgungskonzepten für die gelieferten Produkte

Im Zusammenhang mit der Altfahrzeugverordnung ist der Lieferant verpflichtet, folgendes sicherzustellen:

- Erstellung und Übermittlung eines bauteilbezogenen Konzeptes zur Trockenlegung und Schadstoff-Entfrachtung.
- Einhaltung der Kennzeichnungsstandards VDA 260 für Werkstoffe und Bauteile.
- Bereitstellung eines Verwertungskonzeptes für ausgewählte Zulieferteile nach Abstimmung mit der Hoeko Automotive.
- Möglichst hoher Recyclinganteil in Kunststoffbauteilen und Einsatz nachwachsender Rohstoffe nach Abstimmung mit der Hoeko Automotive.

Bestätigung / Einhaltung von Stoffverboten

Stoffe, die gesetzlichen Beschränkungen oder Verboten unterliegen, dürfen nur nach Maßgabe dieser Vorschriften (z. B. Chemikalienverbotsverordnung, Altfahrzeug-Verordnung, REACH-Verordnung) in den gelieferten Materialien oder Teilen enthalten sein. Die Hoeko

materials in accordance with appropriate procedures. Suppliers are obliged by our Quality Assurance Agreement to take continuous and effective actions to improve the environmental situation in line with the latest versions of the international environmental management standards, such as DIN EN ISO 14001 or the European Eco-Management and Audit Scheme (EMAS). This requirement applies for the entire duration of the supplier's business relationship with Hoeko Automotive. Appropriate certificates must be submitted and renewed in a timely fashion before the expiration of the validity period.

Creation of recycling and disposal concepts for the delivered products

In accordance with the End-of-Life Vehicle Ordinance (end of life vehicle ordinance), the supplier must:

- Create and submit a component-specific concept for the draining and removal of pollutants.
- Comply with the VDA 260 labeling standards for materials and components.
- Provide a recycling concept for selected parts as agreed with Hoeko Automotive.
- Make the greatest possible use of recycled components in plastic parts and utilize renewable raw materials as agreed with Hoeko Automotive.

Consent to/compliance with material bans

Substances that are subject to legal restrictions or prohibitions may only be used in the supplied materials or parts in accordance with the regulating ordinances (e.g., Ordinance on the Prohibition of Chemicals (Chemical ban regulations, End-of-Life Vehicle Ordinance, and the REACH Ordinance). The Hoeko Automotive assumes that the supplier is aware of and

Automotive setzt voraus, dass der Lieferant die Verpflichtungen nach diesen Vorschriften kennt und erfüllen wird. Deshalb muss der Lieferant folgendes sicherstellen: Bereitstellung von korrekten und vollständigen IMDS (International Material Data System) Materialdatenblättern ist sowohl für alle neuen und geänderten Teile als auch für alle als Ersatzteil im Ersatzteilwesen gekennzeichneten Unterstrukturteile und / oder enthaltenen Betriebsstoffe kostenfrei zu gewährleisten. Fehlerhafte Materialdatenblätter (MDB) werden abgelehnt und müssen korrigiert werden. Bisher nicht bereitgestellte MDB können nachgefordert werden. Registrierung, Nicht-Zulassung und Notifizierung von Stoffen: Der Lieferant stellt sicher, dass Stoffe, Stoffe in Zubereitungen und Stoffe in Erzeugnissen, die eine Registrierung benötigen, nur an die Hoeko Automotive geliefert werden, wenn Sie nach der Verordnung 1907 / 2006 / EG für die Verwendung bei der Hoeko Automotive registriert sind. Er stellt in gleicher Weise sicher, dass Stoffe in gelieferten Erzeugnissen, für die eine Notifizierungspflicht besteht, die Notifizierung durch ihn oder – falls das Erzeugnis nicht selbst von ihm hergestellt oder importiert wurde – einen Vorlieferanten erfolgt ist oder alternativ der Stoff für die vorgesehene Verwendung registriert ist. Sollten registrierungspflichtige Stoffe nicht registriert sein oder Stoffe der Verordnung 1907 / 2006 / EG im Lieferzeitpunkt für die vertraglich vorgesehenen Verwendungen nicht zugelassen sein oder eine erforderliche Notifizierung fehlen, ist der Lieferant verpflichtet, unmittelbar mit dem REACH Ansprechpartner der Hoeko Automotive Kontakt aufzunehmen.

Lieferkettentransparenz und Umsetzung der Nachhaltigkeitsforderungen in der weiteren Lieferkette

Der Lieferant nimmt diese Nachhaltigkeitsforderungen der Hoeko Automotive inhaltlich in seine Nachhaltigkeitsstandards auf, gibt diese an seine Lieferanten weiter und verpflichtet sie zu deren Umsetzung. Damit wird die Einhaltung dieser Anforderungen in der Lieferkette sichergestellt. Die Einhaltung dieses Verhaltenskodex setzt die Transparenz der Lieferketten voraus. Bei

fulfills the obligations stipulated by these ordinances. Therefore, the supplier must: Provide correct and complete IMDS (International Material Data System) material data sheets free of charge for all new and modified parts as well as for all substructural parts and/or included operating materials, which are designated as spare parts in the spare parts list. Defective material data sheets (MDS) will be rejected and must be corrected. MDSs that have not yet been submitted can be requested. Register, not permit the use of, and submit notifications about substances in accordance with the following provisions: The supplier will only deliver substances, including ones that are used in preparations and in products that require registration, to the Hoeko Automotive if it has registered to use such substances with the Hoeko Automotive in accordance with Ordinance 1907/2006/EC. Similarly, it will ensure that it registers substances that are present in delivered products for which a notification requirement exists, or that the preliminary supplier has done this (if the supplier did not manufacture or import the product itself). Alternatively, it will make sure that the substance has already been registered in accordance with its intended use. If substances that are subject to registration fail to be registered, substances that are not permitted for the contractual use in accordance with Ordinance 1907/2006/EC are delivered, or if a required notification is not made, the supplier must directly contact the REACH contact person Hoeko Automotive.

Supply Chain Transparency and Implementation of sustainability requirements in the further supply chain

The supplier includes these Hoeko Automotive sustainability requirements in their sustainability standards, passes them on to their suppliers and obliges them to implement them. This ensures compliance with these requirements in the supply chain. Supply chain transparency is required to confirm compliance to this code of conduct. If there is a known and validated concern affecting Hoeko Automotive business, Hoeko Automotive may request documentation, conduct

bekannten und bestätigten Bedenken, welche sich auf die Geschäfte von der Hoeko Automotive auswirken, kann die Hoeko Automotive zur Kontrolle Unterlagen anfordern, Audits vor Ort durchführen, Pläne für Korrekturmaßnahmen durchsehen und genehmigen und die Umsetzung der Korrekturmaßnahmen prüfen. Dazu gehört unter anderem eine Unterstützung der Berichtspflichten von der Hoeko Automotive im Hinblick auf regulierte Substanzen und Konfliktmineralien. Außerdem wird von Lieferanten erwartet, dass sie auf Anfrage eine angemessene Dokumentation dafür vorlegen, dass dieser Verhaltenskodex für Lieferanten in ihrer Lieferkette eingehalten wird.

onsite audits, review and approve corrective action plans, and verify implementation of corrective action. This includes, but is not limited to, supporting Hoeko Automotive reporting requirements pertaining to restricted substances and conflict minerals. Suppliers are also expected to provide appropriate documentation of compliance of its supply chain to this Supplier Code of Conduct upon request.

In Jiřice, date:

24.1.25

.....
Libor Voplakal, CEO

